
Izvješće sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s predstavnicima Društva hemofiličara Hrvatske 

Zagreb, 17. travnja 2013. 

Pomoćnik ministra zdravlja mr. Luka Vončina primio je u  ime ministra zdravlja predstavnike Društva 
hemofiličara  Hrvatske;  predsjednika  Tomislava  Raguža,  Ivicu  Rovisa,  Miroslava  Paclika,  Andreju 
Grubišić i Ivana Ćepića. Sastanku je prisustvovala Sonja Babić iz Koalicije udruga u zdravstvu (KUZ). 

Na  sastanku  je  sudjelovala  rukovoditeljica  Službe  za  lijekove  i medicinske proizvode HZZO‐a Maša 
Bulajić, dr. med.  

Glavne teme sastanka: lijekovi i novi ugovori s dobavljačima. 

1. Lijekovi ‐ Mr. Vončina naglasio je da pacijenti neće ostati bez terapije i da niti jedan pacijent 
ne smije patiti zbog pregovora između farmaceutskih tvrtki i HZZO‐a. 

Dr. Bulajić  informirala  je Društvo da  je nova  lista  lijekova poslana u  „Narodne novine“ na 
objavu. Radi se o  izmjenama zbog PDV‐a od 5% koji se od 1.1.2013. godine primjenjuje na 
lijekove s lista lijekova HZZO‐a. Naime, ljekarne moraju imati cijene bez i cijena s PDV‐om, pa 
su u listu uključili cijene bez i s PDV‐om. Također, provelo se referiranje koje se nije provodilo 
godinama. Referiranjem se snižavaju cijene lijekova na listama lijekova. Očekuju se uštede od 
200 mil. kuna, te će se ta sredstva preusmjeriti za druge lijekove. 

Dr.  Romana  Katalinić,  voditeljica  Službe  za  lijekove  i  medicinske  proizvode  Ministarstva 
zdravlja  napomenula  je  da  se  potrošnja  racionalizira  ne  samo  snižavanjem  cijena  već  i 
edukacijom stanovništva.  

Predstavnici Društva  istaknuli su dobru dugogodišnju suradnju koju  imaju s Ministarstvom  i 
HZZO‐om, te se nadaju da će ta suradnja i dalje biti dobra kao i dosada. 

2. Ugovori s dobavljačima – Dr. Bulajić informirala ih je da su razgovori s dobavljačima obavljeni, 
te da se trenutačno razmišlja da li će se sklapati jedan, zajednički ugovor za sve dobavljače ili 
pojedinačni  ugovori  sa  svakim  od  dobavljača. Njezino mišljenje  je  da  bi  se,  s  obzirom  na 
indikaciju, trebao sklopiti zajednički ugovor. 

Društvo  pozdravlja  takvo mišljenje,  jer  i  oni  smatraju  da  bi  se  trebao  sklopiti  zajednički 
ugovor, osim u  jednom  specifičnom  slučaju  (ugovor  s  jednom  tvrtkom  za  jednog pacijenta 
koji je i dosada bio izdvojen).  


